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SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Diarienummer: KS-2023/2506 

Organ Kommunstyrelsen 

Offentligt sammanträde Nej 

Datum och tid 5 juni 2024, kl. 13:03-14:11 

Plats Sessionssalen 

Närvarande Se närvarolista på nästa sida. 

Paragrafer 1-34

Omedelbar justering Inga paragrafer har justerats 
omedelbart.  

Underskrifter Protokollet har justerats digitalt. För 
underskrifter, se protokollets sista sida. 

Ordförande Sara Heelge Vikmång (S) 

Justerande Karl Henriksson (KD) 

Sekreterare Matilda Vigedal 

__________________________________________________________________ 

Tillkännagivande om justering av kommunstyrelsens protokoll 

Tillkännagivande om justeringen har anslagits på kommunens digitala 
anslagstavla. Protokollet förvaras digitalt i Huddinge kommuns 
diarieföringssystem.  

Justeringsdatum 
Datumet anslaget sätts upp  
Datum anslaget tas ned  
Anslag upprättat av 

10 juni 2024  
10 juni 2024 
2 juli 2024 
Matilda Vigedal 
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Sara Heelge Vikmång (S), ordförande 
Tomas Selin (C), 1:e vice ordförande § 1–3, 5–34 
Love Bergström (M), 2:e vice ordförande § 1–33 
Emil Högberg (S), ledamot § 1–33 
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Christian Stulen (HP), ledamot § 1–33 
Nujin Alacabek (V), ledamot 
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Annie Östlund (C), ersättare för Tomas Selin (C) § 4 
Lars Björkman (HP), ersättare för Christian Stulen (HP) § 34 
Jelena Drenjanin (M), ersättare för Love Bergström (M) § 34 
Mats Österholm (M), ersättare för Hampus Holmgren (M) § 34 
Diana Molinsky (M), ersättare för Cecilia Nordin (DP) 
 

Ej tjänstgörande ersättare 
Yossi Sigal (S) § 1–2, 4–14, 16–33 
Annie Östlund (C) § 1–3, 5–34 
Henrik Juhlin (C)  § 1–33 
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Frånvarande 
Tomas Selin (C), 1:e vice ordförande § 4 på grund av jäv 
Love Bergström (M), 2:e vice ordförande § 34 på grund av jäv 
Rasmus Lenefors (S), ledamot 
Kamile Ünver (S), ledamot 
Emil Högberg (S), ledamot § 34 på grund av jäv 
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Jelena Drenjanin (M), ersättare § 1–30 
Robert Forsman (V), ersättare 
Alexandra Ghialamas (SD), ersättare 

Övriga deltagare 
Camilla Broo, kommundirektör 
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör 
Mats Hermansson, samhällsbyggnadsdirektör 
Torgny Hagelin, HR-direktör § 1–16 
Stefan Hamilton Ouzounidis, finans- och koncerncontroller 
Michael Manolescu, lokalstrateg § 1-7 
Albin Ottosson (S), politisk sekreterare 
Alva Cedergren (S), politisk sekreterare 
Aleese Rydlund (MP), politisk sekreterare 
Emil Holmlund (DP), politisk sekreterare 
Belinda Andersson (KD), politisk sekreterare § 34 
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§ 2  Anmälan av jäv 7 
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§ 11  Säkra Stortorpsparkens utveckling och framtid – svar på motion av Bo Källström 
(L) och Martina Nyman (L) 23 
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§ 1  Godkännande av dagordningen 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner dagordningen enligt utskickat förslag med följande 
ändringar: 

• Ärende 3, Prövning av om bolagens verksamhet 2023 varit förenlig med det 
fastställda kommunala ändamålet samt uppföljning av uppdrag i de helägda 
bolagens ägardirektiv, har kompletterats med ett reviderat tjänsteutlåtande, en 
reviderad bilaga 1 och en reviderad ärenderubrik den 31 maj. Ärendet flyttas 
till sist på dagordningen på kommunstyrelsens sammanträde och blir därför 
ärende 34. 

• Ärende 6, Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i Huddinge 
kommun, har kompletterats med ett reviderat tjänsteutlåtande den 31 maj. 

• Ärende 18, Valärenden, har kompletterats med handlingar den 31 maj. 
• Ärende 19, Anmälan av delegationsbeslut, har kompletterats med handlingar 

den 31 maj. 
• Ärende 20, Meddelanden, har kompletterats med handlingar den 31 maj. 
• Ärende 24, Spårväg syd, Lokaliseringsutredning och utökat delområde – svar 

på remiss från Trafikförvaltningen, Region Stockholm, har kompletterats med 
en bilaga (1.1) den 31 maj och med reviderade handlingar den 3 juni. 

• Ärende 26, Huddingeförslag – Flytbrygga på Baduddens simplats, har 
kompletterats med ett reviderat tjänsteutlåtande den 31 maj. 
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§ 2  Anmälan av jäv 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att följande personer anmäler jäv: 

• Aza Cheragwandi (S) anmäler jäv i ärende 4, Revisionsberättelse för 
Södertörns brandförsvarsförbund budgetåret 2023 och prövning av 
ansvarsfrihet, samt ärende 16, Granskning av hantering av 
revisionsrapporter – svar på revisionsskrivelse 

• Tomas Selin (C) anmäler jäv i ärende 5, Revisionsberättelse för 
Samordningsförbundet Huddinge, Botkyrka, Salem budgetåret 2023 och 
prövning av ansvarsfrihet 
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§ 3  Revisionsberättelse för Södertörns brandförsvarsförbund 
budgetåret 2023 och prövning av ansvarsfrihet 
Diarienummer: KS-2024/588 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Förbundsdirektionen för Södertörns brandförsvarsförbund och de enskilda 
förtroendevalda i direktionen beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 

Sammanfattning 
De förtroendevalda revisorerna har granskat den verksamhet som bedrivits av 
direktionen. 

I revisionsberättelsen tillstyrker revisorerna att förbundsdirektionen och de 
enskilda förtroendevalda i Södertörns brandförsvarsförbund beviljas ansvarsfrihet. 
Årsredovisningen bedöms vara upprättad i enlighet med lag om kommunal 
bokföring och redovisning och god redovisningssed. Enligt revisorerna visar 
granskningen vidare att resultatet uppfyller balanskravet samt är förenligt med 
fastställda finansiella och verksamhetsmässiga mål för god ekonomisk 
hushållning. 

Mot bakgrund av revisionsberättelsen med därtill hörande bilagor föreslås att 
ansvarsfrihet beviljas för verksamhetsåret 2023 för förbundsdirektionen för 
Södertörns brandförsvarsförbund och de enskilda förtroendevalda i direktionen. 

Jäv 
Aza Cheragwandi (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 
Yossi Sigal (S) träder in som tjänstgörande ersättare under ärendet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 4  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Revisionsberättelse för Södertörns 

brandförsvarsförbund budgetåret 2023  
3. Bilaga 1, KS, Revisionsberättelse för 2023  
4. Bilaga 2, KS, Revisionsrapport Granskning av god ekonomisk hushållning 

2023  
5. Bilaga 3, KS, Årsredovisning för 2023 

Beslutet skickas till 
Södertörns brandförsvarsförbund 
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§ 4  Revisionsberättelse för Samordningsförbundet Huddinge, 
Botkyrka, Salem budgetåret 2023 och prövning av 
ansvarsfrihet 
Diarienummer: KS-2024/692 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Förbundsstyrelsen för Samordningsförbundet Huddinge, Botkyrka, Salem, samt 
de enskilda förtroendevalda i detta organ, beviljas ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2023.  

Sammanfattning 
Styrelsen för Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem har den 22 mars 
2024 beslutat godkänna årsredovisningen för 2023 och att överlämna den till sina 
medlemmar. Enligt 26 § lag (2003:1210) om finansiell samordning av 
rehabiliteringsinsatser ska förbundsmedlemmarna var för sig pröva frågan om 
styrelsen ska beviljas ansvarsfrihet.  

Förbundet redovisar ett underskott om cirka 3,8 miljoner för det gånga året men 
det egna kapitalet var vid utgången av 2023 fortfarande stort, cirka 8 miljoner. 
Enligt Nationella Rådets riktlinjer ska förbundets egna kapital inte överstiga 2,5 
miljoner kronor. Det egna kapitalet har emellertid sjunkit från cirka 11,8 miljoner 
sedan 2022 då förbundets styrelse använt delar av det för finansiering av såväl 
pågående som nya insatser och projekt. 

I revisionsberättelsen, daterad den 7 april 2024, tillstyrker revisorerna att 
styrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret. 
Samordningsförbundet bedöms ha bedrivit verksamheten på ett lämpligt och från 
ekonomisk synpunkt nöjaktigt sätt samt att den interna kontrollen varit tillräcklig. 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att förbundsstyrelsen för 
Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem, samt de enskilda 
förtroendevalda i detta organ, beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 
Som motivering för beslutet åberopas innehållet i revisionsberättelsen med därtill 
hörande bilagor. 

Jäv 
Tomas Selin (C) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. Annie 
Östlund (C) träder in som tjänstgörande ersättare under ärendet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 5  
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2. Tjänsteutlåtande, KS, Revisionsberättelse för Samordningsförbundet 
Huddinge, Botkyrka, Salem budgetåret 2023  

3. Bilaga 1, KS, Revisionsberättelse för 2023  
4. Bilaga 2, KS, Revisionsrapport Granskning av bokslut och årsredovisning 

2023  
5. Bilaga 3, KS, Årsredovisning för 2023  
6. Bilaga 4, KS, Protokollsutdrag Samordningsförbundet 

Beslutet skickas till 
Samordningsförbundet Huddinge Botkyrka Salem 
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§ 5  Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i Huddinge 
kommun 
Diarienummer: KS-2024/160 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige  
1. Huddinge Samhällsfastigheter AB ges i uppdrag att inarbeta en 

grundläggande upprustning och utveckling av Sundby gård, motsvarande 9 
mnkr, inom 2024 års investeringsram. 

2. Kultur- och fritidsnämnden beviljas mot hemställan i delårsuppföljning per 
sista augusti 2024 kompensation för ökade hyreskostnader med anledning av 
åtgärderna enligt punkten 1 ovan.  

3. Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård, bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 30 april 2024, 
godkänns. 

4. Utredningsuppdraget som gavs i Huddinge kommuns Mål och budget 2023, 
fastställd av kommunfullmäktige den 12 december 2022 § 8, ska anses utfört. 

Sammanfattning 
I Huddinge kommuns Mål och budget 2023 fanns ett uppdrag riktat till 
kommunstyrelsen ”Satsning på platsutveckling och Huddinge som besöksmål”. 
Inom ramen för uppdraget har en extern utredare tagit fram en utvecklings- och 
områdesplan för Sundby gård.  

Kommunstyrelsens förvaltning anser att utvecklings- och områdesplanens förslag 
kan bidra till att stärka Sundby gård som besöksmål. Planens förslag är flexibla då 
de finns på tre olika kostnadsnivåer med flera skiljaktiga inriktningar som kan 
kombineras på olika sätt.  

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att utvecklings- och områdesplanen för 
Sundby gård godkänns och att utredningsuppdraget, som gavs i Huddinge 
kommuns Mål och budget 2023, ska anses utfört.  

Arbetet med att utveckla Huddinge kommun som besöksmål i allmänhet och 
platsen Sundby gård mer specifikt har påvisat brister i kommunkoncernens 
ansvarsfördelning kring besöksmålsfrågorna. Samordningsansvaret för att 
utveckla Sundby gård bör tydliggöras i framtida revidering av Huddinge 
Samhällsfastigheter AB:s ägardirektiv.  

För att utvecklingen av Sundby gård som besöksmål ska kunna fortsätta krävs 
politisk beredning och beslut rörande i vilken riktning området ska utvecklas och 
vilka förslag som ska prioriteras.  
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Kommunstyrelsens förvaltning rekommenderar att genomförande av aktiviteter i 
utvecklings- och områdesplan för Sundby gård avseende både grundläggande 
upprustning och utveckling inom ramen för alternativ small påbörjas under 2024. 

Då uppdraget saknas i kommunfullmäktiges lokalresursplan för 2024 uppdras 
Huddinge samhällsfastigheter AB att inarbeta investeringskostnaderna inom 2024 
års investeringsram.  

Då kultur- och fritidsnämnden är hyresgäst för merparten av lokalerna med 
omgivande mark medför åtgärderna en ökad hyreskostnad för nämnden. Mot 
hemställan i delårsuppföljning föreslås kommunfullmäktige kompensera nämnden 
för ökad hyreskostnad. 

Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 22 april 2024 §15 återremitteras 
ärendet med hjälp av minoritetsåterremiss med hänvisning till det yrkande som 
lämnades in till kommunstyrelsens sammanträde den 10 april 2024. Beredningen 
som skett efter återremissen föranleder inte någon ändring i förslag till beslut.  

Yrkanden 
Love Bergström (M), Felix Byström (SD), Karl Henriksson (KD) och Carl-Otto 
Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
bilagt ändringsyrkande från Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Tomas Selin (C) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla beslutspunkt 2-4 och finner att så är fallet. 

Ordföranden ställer därefter förvaltningens förslag till beslut mot Moderaternas, 
Liberalernas och Kristdemokraternas ändringsyrkande avseende beslutspunkt 1 
och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Diana Molinsky (M), Karl 
Henriksson (KD), Carl-Otto Engberg (L), Felix Byström (SD) och Martin Nigals 
(SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för ändringsyrkandet från 
Moderaterna, Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Särskilt yttrande 
Felix Byström (SD) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 



 13 (61) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 5 juni 2024 

 
 
 
 

 
 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 6  
2. Rev. 2024-05-30 Tjänsteutlåtande, KS, Utvecklings- och områdesplan för 

Sundby gård i Huddinge kommun  
3. Tjänsteutlåtande, KS, Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i 

Huddinge kommun  
4. Bilaga 1, KS, Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård, 2024-02-09  
5. Bilaga 2, KS, Protokollsutdrag kommunfullmäktige 22 april 2024 § 15  
6. Bilaga 3, KS, Yrkande (M, L, KD) Utvecklings- och områdesplan för Sundby 

gård 

Beslutet skickas till 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Kultur- och fritidsförvaltningen 
Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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Datum: 2024-06-05 
Diarienummer: KS-2024/160 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 5 Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i 
Huddinge kommun 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

1. Huddinge Samhällsfastigheter AB ges i uppdrag att inarbeta en 
grundläggande upprustning och utveckling av Sundby gård med 
barnfamiljer som utpekad målgrupp, motsvarande 9 mnkr, inom 2024 års 
investeringsram, samt därtill verka för att badstranden utökas, utöka 
samarbetet med närvarande aktörer samt verka för att möjliggöra för en 
privat aktör att bedriva övernattningsverksamhet.

Motivering 

Sundby gård är en uppskattad besöksplats för många, inte minst 
barnfamiljer från Huddinge och närliggande kommuner. Det är positivt att 
man tänker rusta upp Sundby gård och göra området mer attraktivt men med 
en tydlig utpekad målgrupp kan området få en nisch och bli en bättre 
destinationsplats.  

Ärendet återremitterades bland annat för att de planerade investeringarna 
saknade ett tydligt fokus på barnfamiljer som målgrupp. Tyvärr har 
återremissen knappt hanterats och i stort sett är det samma ärende som 
ligger på bordet utan några förändringar eller bredare analyser. De planerade 
investeringarna i ärendet lever dessvärre inte upp till våra ambitioner. De 
lekfulla elementen i det valda ”paketet” är alldeles för begränsade. Här bör 
man göra omprioriteringar för att göra platsen mer attraktiv för barnfamiljer. 

Badstranden som finns är en av ett fåtal destinationsbadplatser i Huddinge, 
och är liksom de flesta badplatser mycket populär. Vid en satsning på 
Sundby gård bör det utredas grundligt huruvida det vore möjligt att utöka 
stranden och vilka möjligheter det finns till dispens från strandskydd m.m. 

Verksamheterna som bedrivs av privata aktörer i området är populära och vi 
ser gärna att man för en närmare dialog med dem. Strandskyddet kommer 
försvåra byggnationen av nya hus men genom att förflytta verksamhet 
mellan befintliga byggnader kan man möjliggöra för övernattningsboenden 
men det kräver en närmare dialog med aktörerna i området. De kan också 
vara behjälpliga i arbetet att göra området mer attraktivt för den utpekade 
målgruppen. 
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Datum: 2024-06-05 
Diarienummer: KS-2024/160 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 5 Utvecklings- och områdesplan för Sundby gård i 
Huddinge kommun 

På kommunfullmäktigesammanträdet den 22 april skedde en 
minoritetsåterremiss av ärendet för att kompletteras med en utökad 
badstrand, bättre parkeringsmöjligheter och en närmare dialog med de 
verksamheter och aktörer som finns på platsen idag. Sverigedemokraterna 
instämmer i sak med återremissens innebörd men såg inte att en återremiss 
skulle resultera i några nämnvärda justeringar då Mittenstyret var tydliga 
med att de inte hade invändningar mot den liggande planen. För att inte 
slösa tid och förvaltningens tid yrkade därför inte Sverigedemokraterna på 
en återremiss. När ärendet nu har reviderats ser vi också att det inte skett 
några nämnvärda justeringar. 

Vi ser dock ett fortsatt utrymme för att utveckla Sundby gård till att bli ett 
naturligt besöksmål för Huddinges barnfamiljer, även om denna 
utvecklings- och områdesplan inte når hela vägen fram. 

Felix Byström  

Sverigedemokraterna 
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§ 6  Reviderat inriktningsbeslut för nya Huddingehallen 
Diarienummer: KS-2024/703 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Preliminär investeringskalkyl för nya Huddingehallen godkänns. 
2. Tillämpning av offentlig konst i nya Huddingehallen inklusive 

investeringsmedel motsvarande 0,5% av uppskattad byggkostnad april 2024, 
godkänns. 

Kommunstyrelsens beslut 
Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt punkt 1, får 
kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att beställa fortsatt projektering av 
investeringsprojektet nya Huddingehallen av Huddinge Samhällsfastigheter AB. 

Sammanfattning 
Huddinge Samhällsfastigheter AB har lett en projektering av simhall och 
idrottsdelar på fastigheten Gymnasiet 4, med projektnamnet Nya Huddingehallen.  

I 2020 års budget gav kommunfullmäktige i uppdrag att utreda byggnation av en 
ny simhall. Kommunfullmäktiges inriktningsbeslut som ligger till grund för 
programhandlingen för simhall är dnr KS-2020/2759 från 2022-04-25 samt för 
idrottsdelar dnr KS-2022/2725 från 2023-03-09 samt omprövat lokalprogram i 
kultur- och fritidsnämnden dnr KFN-2022/115 från 2023-06-13.  

Kommunens förstudiefas övergick till Huddinge Samhällsfastigheter AB:s 
projektering våren 2023 och 2024-03-11 fanns programhandlingar framtagna. Den 
planerade flytten från den befintliga till den Nya Huddingehallen är år 2029. 

Enligt riktlinjer för kommunens lokalförsörjning ska tidigare inriktningsbeslut 
avrapporteras till kommunfullmäktige om det finns avvikelser i projekteringens 
resultat som kan leda till påverkan på kvalitet, ekonomi och tid. 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att kvalitetskriteriet avviker på så sätt att 
areorna för hela byggnaden är mindre än summan av areorna för simhall 
respektive idrottsdelar i tidigare inriktningsbeslut. Förvaltningen föreslår att 
projektet ska tillföra ny offentlig konst och omhänderta den befintliga på 
Huddingehallen. Både totalareor och konsten avviker således från 
kommunfullmäktiges inriktningsbeslut både gällande kvalitets- och 
ekonomikriterierna. 

En ny detaljplan är en förutsättning för detta projekt och hela gymnasieområdet 
står inför en utveckling. Parallellt med detaljplaneändringen leder kommunen en 
övergripande utredning av gymnasieområdet. Detta planprogram ska beslutas 
samtidigt som den nya detaljplanen nästa år och syftet är att föreslå en långsiktigt 
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hållbar struktur för markanvändningen på gymnasieområdet. I det ingår bland 
annat trafik- och parkeringslösningar för Nya Huddingehallen samt att beakta ytor 
för spontanidrott.  

Till inriktningsbesluten för simhall (KF 2022-04-25) och idrottsdelar (KF 2023-
03-20) fanns det tidiga kalkyler framräknade på nyckeltal baserade på 
lokalprogrammens areor och funktioner.  

Uppskattad investeringsutgift för Nya Huddingehallen inklusive parkeringshus 
med 391 parkeringsplatser och utvändiga markarbeten uppgår till 1 498 mnkr. 
Utifrån den investeringsvolymen medför det en preliminär årshyra på cirka 114 
mnkr i 2024, i kostnadsläge mars månad 2024. 

Yrkanden 
Felix Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla bilagt avslagsyrkande från Sverigedemokraterna. 

Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla bilagt ändringsyrkande från Vänsterpartiet. 

Eeva Laine (S) och Tomas Selin (C) yrkar att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut avseende beslutspunkt 1 och finner att så 
är fallet. 

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut till kommunstyrelsen och finner att så är fallet. 

Ordföranden frågar till sist om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut, Felix Byströms (SD) avslagsyrkande eller 
Nujin Alacabeks (V) ändringsyrkande, alla avseende beslutspunkt 2, och finner att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag 
till beslut. 

Reservationer 
Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för avslagsyrkandet från Sverigedemokraterna. 

Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för ändringsyrkandet 
från Vänsterpartiet. 



 16 (61) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 5 juni 2024 

 
 
 
 

 
 

Särskilt yttrande 
Love Bergström (M) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Karl Henriksson (KD) anmäler ett särskilt yttrande som inte lämnas in i tid för 
justering och därför inte biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 7  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Reviderat inriktningsbeslut för nya Huddingehallen  
3. Bilaga 1, KS, Nya Huddingehallen, sammanfattning programhandling 2024-

04-22 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Huge Bostäder AB 
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Datum: 2024-06-05 
Diarienummer: KS-2024/703 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 6 Reviderat inriktningsbeslut för nya 
Huddingehallen 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Preliminär investeringskalkyl för nya Huddingehallen godkänns.

2. Tillämpning av offentlig konst i nya Huddingehallen inklusive
investeringsmedel motsvarande 0,5 % av uppskattad byggkostnad
april 2024, avslås.

Kommunstyrelsens beslut 

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt punkt 1, får 
kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att beställa fortsatt projektering av 
investeringsprojektet nya Huddingehallen av Huddinge Samhällsfastigheter 
AB. 

Motivering 
Huddinge kommun har i dag ingen procentregel vad gäller avsättningar till 
konstnärlig gestaltning när kommunen bygger nya verksamhetslokaler och större 
parkanläggningar på allmänna platser som finansieras med skattemedel. 

Kommunstyrelsens förvaltning har tillsammans med kultur- och 
fritidsförvaltningen tidigare gjort en utredning rörande hur kommunen ska arbeta 
med frågor rörande konstnärlig gestaltning vid ny-, om- och tillbyggnationer av 
byggnader, lokaler och anläggningar. I utredningen föreslås att kommunen ska 
tillämpa den s.k. enprocentregeln som innebär att ca en procent av budgeten för ett 
byggprojekt avsätts till bild- eller formkonstnärlig gestaltning. 
Kommunfullmäktige beslutade att avslå utredningens förslag. 

Invändningar mot procentmålet är bland annat att den konstnärliga satsningen blir 
direkt beroende av kommunens investeringstakt i lokaler och att det framför allt är 
de verksamheter som expanderar som förskola och skola som får bära dessa 
kostnader genom högre hyra. Kultur- och fritidsnämnden tog i sitt remissvar upp 
ett alternativt sätt att hantera den konstnärliga utsmyckningen och socialnämnden 
konstaterade att Huddinge kommun under de kommande åren har en stram 
ekonomisk budget och att kärnverksamheterna måste prioriteras. 

Sverigedemokraterna är inte emot att medel avsätts för tillämpning av offentlig 
konst i kommunens byggprojekt. Vi ser det som en naturlig del, särskilt vad gäller 
att lyfta konst med koppling till Huddinge. 

Vi är dock emot att införa procentmål för avsättning till konstnärlig gestaltning. 
Att fatta beslut om att införa procentmål för enskilda projekt ser vi som ett steg 
mot att övergå till ett procentmål för all byggnation. 
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YRKANDE
Kommunstyrelsen 

Det är rimligt att köpa in den konst som är rimlig och skälig, och då bör en summa 
anslås för det. Vi ser ingen poäng i att ha en flytande finansiering som i så fall kan 
behöva justeras upp ifall det blir förseningar och fördyrningar av projektet. 

Av den anledningen föreslår vi att förslaget om att 0,5 % byggkostnaden ska 
anslås för tillämpning av offentlig konst avslås och uppmanar kommunstyrelsens 
förvaltning att återkomma med ett förslag om inköp av konst till en fast summa. 

Felix Byström  

Sverigedemokraterna 

Martin Nigals 

Sverigedemokraterna 
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Datum: 2024-06-05 
Diarienummer: KS-2024/703 

YRKANDE
Kommunstyrelsen 

Ärende 6 Reviderat inriktningsbeslut för Huddingehallen

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige

1. Preliminär investeringskalkyl för nya Huddingehallen godkänns.

2. Tillämpning av offentlig konst i nya Huddingehallen inklusive

investeringsmedel motsvarande 1% (enprocentregeln) av uppskattad

byggkostnad april 2024, godkänns.

Kommunstyrelsens beslut 

Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt punkt 1, får 

kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att beställa fortsatt projektering av 

investeringsprojektet nya Huddingehallen av Huddinge Samhällsfastigheter 

AB. 

Bakgrund 

Enprocentregeln innebär att 1 procent av byggkostnaden vid nybyggnation 

ska gå till konstnärlig gestaltning i eller i anslutning till byggnaden. Detta är 

en regel som många av Sveriges kommuner håller sig till och som vi menar 

att Huddinge kommun också bör applicera på Huddingehallen. Enligt 

Konstnärsnämnden tillämpades regeln mellan 2012 och 2018 av 41 procent 

av kommunerna och 55 procent av regionerna.  

Den offentliga konsten och utsmyckningen är inte bara till glädje för 

besökare och förbipasserande. Den utgör också arbetstillfällen för 

konstnärer och kreatörer. Vi menar att detta är en värdefull aspekt att ta 

med sig i detta arbete.  

Vårt kommunala bolag Huge Bostäder AB, tillämpar redan denna regel och 

vi menar att även kommunen, som idag saknar riktlinjer inom området, bör 

kunna göra det. I ett så stort projekt som den nya Huddingehallen har 

kommunen möjlighet att sticka ut inom området bland länets kommuner. 

Genom att använda sig av offentlig utsmyckning som på ett fantasifullt sätt 

karakteriserar och får oss som kommun att synliggöras kan det både dra till 

sig fler besökare och sätta oss på tapeten inom byggsfären. I vårt grannland 

Danmark är man exempelvis väldigt duktiga på konstnärlig gestaltning-och 

utsmyckning av byggnader och hallar. Det skulle dessutom, inte minst, 

stärka den sociala hållbarheten och vara väldigt uppskattat av både nutida 

och framtida Huddingebor. 

Nujin Alacabek     Robert Forsman
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Datum: 2024-06-05 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 6 Reviderat inriktningsbeslut för nya 
Huddingehallen 

När införandet av principen Enprocentsregeln, som innebär att en procent 
av kostnaderna vid ny-eller ombyggnation ska investeras i offentlig konst, 
tidigare har diskuterats i Huddinge har Moderaterna varit skeptiska. Vi 
menar att kreativitet, platsens behov och god ekonomisk hushållning ska 
vara styrande i processen kring utsmyckning och gestaltning – inte en på 
förhand fastställd procentsats.  

Av samma anledning är vi också kritiska till att man i projektet för den nya 
Huddingehallen väljer att utgå ifrån just en procentsats. Det saknas en 
motivering kring varför 0,5% är en rimlig nivå och utöver bevarandet av den 
konst som finns på platsen idag finns det i ärendet ingen djupare 
beskrivning av behov eller plan för utsmyckning.  

Den nya Huddingehallen blir kärnan i utvecklingen av Kvarnbergsplan som 
idrottskluster, särskilt om Moderaternas förslag om fotbollsplan får gehör, 
och kommer att vara en av våra mest välbesökta platser i många år 
framöver. Där har vi med konsten som verktyg goda möjligheter att skapa 
en inspirerande miljö med en stark identitet samtidigt som vi agerar 
ansvarsfullt med Huddingebornas skattemedel.  

Vi ser fram emot att följa projektet och planerna för den konstnärliga 
utformningen framöver.  
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§ 7  Uppdatering av bolagsordning för Arena Huddinge AB 
Diarienummer: KS-2024/608 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
24 april 2024, godkänns uppdateringen av Arena Huddinge Aktiebolags 
bolagsordning § 9. 

Sammanfattning 
Arena Huddinge AB har vid sin årsstämma den 19 mars 2024 beslutat om ett 
förslag till uppdatering av bolagsordningen. Förslaget innebär att det ska vara 
möjligt att skicka ut kallelsen med e-post eller post till bolagstämman. Den 
föreslagna ändringen innebär även att bolagsordningen kommer att stämma 
överens med formuleringen i föreningens stadgar.  

Enligt bolagsordningen (§ 12) krävs det att kommunfullmäktige godkänner 
ändringar i bolagsordningen. Kommunstyrelsens förvaltning rekommenderar 
kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att godkänna den föreslagna 
uppdateringen av Arena Huddinge Aktiebolags bolagsordning § 9, i enlighet med 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 24 april 2024.  

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 8  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Uppdatering av bolagsordning för Arena Huddinge AB  
3. Bilaga 1, KS, Protokoll årsstämma i aktiebolaget Arena Huddinge 2024  
4. Bilaga 2, KS, Bolagsordning  
5. Bilaga 3, KS, Stadgar för föreningen Arena Huddinge  

Beslutet skickas till 
Föreningen Arena Huddinge  
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§ 8  Förnyad rekommendation till kommunerna om 
gemensam finansiering av stöd för en kunskapsbaserad 
socialtjänst och kommunal hälso- och sjukvård 
Diarienummer: KS-2024/183 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. SKR:s förnyade rekommendation till kommunerna om gemensam 

finansiering av stöd för en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- 
och sjukvård 2025–2028 antas. 

2. Kostnaden finansieras inom socialnämndens, vård- och omsorgsnämndens 
och gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens respektive budgetram. 

Sammanfattning 
Styrelsen för dåvarande SKL beslutade 2018 att rekommendera kommunerna att 
gemensamt finansiera ett samlat system för kunskapsstyrning i socialtjänstens 
verksamheter. Finansieringen avsåg fyra år, 2020–2023. 

Den 10 juni 2022 fattade styrelsen för SKR beslut om att förlänga 
rekommendationen med ett år till och med 2024.  

För att arbetet med en kunskapsbaserad socialtjänst och kommunal hälso- och 
sjukvård ska kunna fortsätta och utvecklas har SKR föreslagit en förnyad 
rekommendation till kommunerna. Kommunerna behöver göra ett nytt 
ställningstagande för det fortsatta arbetet åren 2025–2028.  

Kostnaden för Huddinge kommun beräknas uppgå till 222 114 kronor per år. 

Huddinge kommun har varit en av 288 kommuner i landet som under hela 
perioden varit med och betalat för att utveckla ett system för kunskapsstyrning i 
socialtjänstens verksamheter. Finansieringen har skett genom en extra avgift för 
kommunen. 

Ärendet har samberetts med kommunstyrelsens förvaltning, socialförvaltningen 
och gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen då ett sedvanligt 
remissförfarande inte varit möjligt på grund av tidsskäl.  

De samberedande förvaltningarna har uppfattningen att finansieringsmodellen 
fungerat bra och ställer sig positiv till att rekommendationen förlängs till 2025–
2028. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 9  
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2. Tjänsteutlåtande, KS, Förnyad rekommendation till kommunerna om 
gemensam finansiering  

3. Bilaga 1, KS, Förnyad rekommendation till kommunerna om gemensam 
finansiering 

Beslutet skickas till 
SKR 
Socialnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
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§ 9  Redovisning av väckta och obesvarade motioner i 
Huddinge kommun per den 30 april 2024 
Diarienummer: KS-2024/302 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Redovisningen av väckta och obesvarade motioner i Huddinge kommun per den 
30 april 2024, bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat 
den 30 april 2024, godkänns. 

Sammanfattning 
Enligt 5 kap. 35 § kommunallagen (2017:725) ska en motion om möjligt beredas 
så att kommunfullmäktige kan fatta beslut inom ett år från det att motionen 
väckts. Om beredningen inte kan avslutas inom denna tid ska detta anmälas till 
kommunfullmäktige. 

Kommunstyrelsens förvaltning har därför upprättat en förteckning över väckta 
och obesvarade motioner i kommunfullmäktige per den 30 april 2024, se bilaga 1 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 30 april 2024. I 
förteckningen framgår det också under vilket kvartal respektive motion planeras 
att behandlas. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 10  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Redovisning av väckta och obesvarade motioner  
3. Bilaga 1, KS, Redovisning av väckta och obesvarade motioner i Huddinge 

kommun per den 30 april 2024 
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§ 10  Hästunderstödda insatser för hemmasittande barn – svar 
på motion av Mats Österholm, Anna Bredin och Hampus 
Holmgren (samtliga M) 
Diarienummer: KS-2023/2196 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 24 april 2024, anses motionens första yrkande vara 
besvarat medan yrkande två och tre avslås.  

Sammanfattning 
I oktober 2023 väckte Mats Österholm, Anna Bredin och Hampus Holmgren, 
samtliga (M), motionen hästunderstödda insatser för hemmasittande barn. I 
motionen yrkas att barn- och utbildningsförvaltningen får i uppdrag att inventera 
antalet hemmasittande barn som finns i Huddinges grundskolor, att i samråd med 
kommunens ridskolor och KUF utreda förutsättningarna för att införa 
hästunderstödda insatser för hemmasittande barn samt att inventera om det finns 
exempel på andra, framgångsrika isoleringsbrytande åtgärder som kan komma 
ifråga för hemmasittande elever för vilka hästunderstödda insatser inte är ett 
alternativ. Motionen har gått på remiss till grundskolenämnden och kultur- och 
fritidsnämnden.  

Av skollagen framgår att om en elev har upprepad eller längre frånvaro ska 
rektorn skyndsamt utreda frånvaron i samråd med eleven, vårdnadshavarna och 
elevhälsan. Kommunstyrelsens förvaltning anser liksom grundskolenämnden att 
åtgärder mot problematisk skolfrånvaro ska planeras inom ramen för den redan 
fungerande förvaltningsövergripande samverkan mellan det centralt organiserade 
närvaroteamet, andra förvaltningar och berörd grundskola. Det är närvaroteamet 
och skolan som avgör vilken insats och form som är aktuell för en viss elev. 
Insatser som tas fram bygger på resultat från aktuell forskning. Arbetet kring 
problematisk skolfrånvaro, inklusive framgångsrika insatser, rapporteras årligen i 
samband med grundskolenämndens sammanträde i juni.  

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att motionens första yrkande anses 
besvarat medan yrkande två och tre avslås.  

Yrkanden 
Love Bergström (M) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 

Eeva Laine (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
förvaltningens förslag till beslut. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Love Bergströms (M) 
bifallsyrkande till motionen och finner att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M) och Diana Molinsky (M) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Love Bergströms (M) bifallsyrkande till motionen. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 11  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Hästunderstödda insatser för hemmasittande barn – 

svar på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen  
4. Bilaga 2, KS, Grundskolenämndens remissvar  
5. Bilaga 3, KS, Kultur- och fritidsnämndens remissvar 

Beslutet skickas till 
Grundskolenämnden 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 11  Säkra Stortorpsparkens utveckling och framtid – svar på 
motion av Bo Källström (L) och Martina Nyman (L) 
Diarienummer: KS-2023/1543 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 24 april 2024, anses motionen besvarad.  

Sammanfattning 
Den 12 juni 2023 väckte Bo Källström (L) och Martina Nyman (L) en motion om 
att säkra Stortorpsparkens framtid.  

Motionärerna yrkar att Huddinge kommun tar fram en handlingsplan som säkrar 
Stortorpsparkens framtid. 

Kultur- och fritidsnämnden skriver i sitt remissvar att det pågår ett arbete för 
Stortorpsparken i linje med motionens intentioner och menar att motionen ska 
anses besvarad. 

Kommunstyrelsens förvaltning planerar i ett första steg att under 2024 ta fram ett 
förslag till disposition av ytor och funktioner i parken i samarbete med föreningen 
Stortorpsparken (föreningen). Möjligheten att göra parken attraktiv för fler ska 
studeras. Det finns behov av att bredda parkens utbud och lekmöjligheter för barn 
liksom att satsa på trygghetsskapande åtgärder som bättre belysning. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser vidare att föreningens långsiktiga 
markarrende och den etablerade samverkan med kultur- och fritidsnämnden gör 
att föreningens verksamhet är tryggad även under kommande år.  

Mot bakgrund av detta menar förvaltningen att motionen anses besvarad.  

Yrkanden 
Carl-Otto Engberg (L), Karl Henriksson (KD) och Love Bergström (M) yrkar att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Emil Högberg (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Carl-Otto Engbergs (L) 
med fleras bifallsyrkande till motionen och finner att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservationer 
Carl-Otto Engberg (L), Karl Henriksson (KD), Love Bergström (M), Hampus 
Holmgren (M) och Diana Molinsky (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Carl-Otto Engbergs (L) med fleras bifallsyrkande till motionen. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 12  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Säkra Stortorpsparkens utveckling och framtid – svar 

på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen  
4. Bilaga 2, KS, Arrendeavtal mellan Föreningen Stortorpsparken och Huddinge 

kommun  
5. Bilaga 3, KS, Kultur- och fritidsnämndens remissvar 

Beslutet skickas till 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 12  Ung Omsorg - Ett steg på vägen för att säkra framtidens 
kompetensförsörjning – svar på motion av Karl 
Henriksson (KD) 
Diarienummer: KS-2023/2729 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
24 april 2024, avslås motionen.  

Sammanfattning 
Karl Henriksson (KD) har den 11 december 2023 väckt en motion i 
kommunfullmäktige om att Huddinge kommun ska inleda ett samarbete med Ung 
Omsorg eller liknande organisationer för att säkra kompetensförsörjningen och 
skapa meningsfulla möten mellan unga och äldre på äldreboenden i Huddinge. 

Ung Omsorg är ett företag som anställer och organiserar högstadieungdomar i 
grupp som besöker äldreboenden några timmar under helgen för att genomföra 
sociala aktiviteter med de äldre. 

Kommunstyrelsens förvaltning ser positivt på den verksamhet som Ung Omsorg 
och liknande organisationer bedriver. Huddinge kommun har dock redan idag 
verksamhet som syftar till att på olika sätt säkra kompetensförsörjningen inom 
äldreomsorgen genom aktiviteter mellan yngre och de boende. Vidare uppgår 
kostnaden för ett samarbete med Ung Omsorg till 1 051 000 kronor. Ytterligare 
personalkostnader kan tillkomma inför genomförandet av de sociala aktiviteterna 
på äldreboendet. 

Med hänvisning till ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
motionen avslås. 

Yrkanden 
Karl Henriksson (KD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 

Christian Stulen (HP) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Karl Henrikssons (KD) 
bifallsyrkande till motionen och finner att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
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Reservationer 
Karl Henriksson (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
bifallsyrkande till motionen. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 13  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Ung Omsorg - Ett steg på vägen för att säkra 

framtidens kompetensförsörjning – svar på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen  
4. Bilaga 2, KS, Vård- och omsorgsnämndens remissvar 

Beslutet skickas till 
Vård- och omsorgsnämnden  
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§ 13  Inför Borlängemodellen för att säkra kompetensen i 
Huddinges skolor och förskolor – svar på motion av Nujin 
Alacabek, Robert Forsman, Niklas Bougt, Malin Ahlgren, 
Britt Björneke och April Troberg (samtliga V) 
Diarienummer: KS-2023/2186 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 24 april 2024, anses motionen besvarad.  

Sammanfattning 
Nujin Alacabek, Robert Forsman, Niklas Bougt, Malin Ahlgren, Britt Björneke 
och April Troberg (samtliga V), har väckt en motion där de yrkar att Huddinge 
kommun erbjuder pedagogisk personal i skola och förskola möjligheten att 
kombinera betald behörighetsutbildning parallellt med arbete i kommunen, vilket 
är en modell som utvecklats i Borlänge kommun. 

Motionen har skickats på remiss till förskolenämnden och grundskolenämnden. 
Barn- och utbildningsförvaltningen bekräftar behovet av fortbildningsinsatser. 

Mot bakgrund av förskolenämndens och grundskolenämndens remissvar 
konstaterar kommunstyrelsen förvaltning att det i nuläget finns flera sätt för 
anställda inom skola och förskola i Huddinge kommun att nå behörighet.  

Utöver de utbildningar som ger behörighet pågår en kontinuerlig 
kompetensutveckling för medarbetare inom förskola och grundskola. 

Kommunstyrelsen delar förskolenämndens och grundskolenämndens 
rekommendation att kommunen inväntar utfallet av Skolverkets utredning och 
eventuell efterföljande lagändring innan andra initiativ tas kring den lokala 
modellen för fortbildning. 

Mot bakgrund av ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
motionen anses besvarad. 

Yrkanden 
Anders Lönroth (MP) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt yttrande 
Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som inte lämnas in i tid för 
justering och därför inte biläggs protokollet. 
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Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 14  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Inför Borlängemodellen för att säkra kompetensen i 

Huddinges skolor och förskolor – svar på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen  
4. Bilaga 2, KS, Förskolenämndens remissvar  
5. Bilaga 3, KS, Grundskolenämndens remissvar 

Beslutet skickas till 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
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§ 14  Komplettera Företagsportalen med en 
anmälningsfunktion – svar på motion av Bo Källström (L) 
och Martina Nyman (L) 
Diarienummer: KS-2023/1545 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
24 april 2024, anses motionen besvarad. 

Sammanfattning 
Den 12 juni 2023 väckte Bo Källström (L) och Martina Nyman (L) en motion om 
komplettering av en anmälningslänk i Företagsportalen.  

Motionärerna tar upp att ett gott företagsklimat är avgörande för Huddinges 
framtida utveckling. Huddinge ska fortsätta bära ledartröjan i arbetet med att 
komma till rätta med den regionala obalansen, därför behöver Huddinge kommun 
arbeta än hårdare med ett förbättrat företagsklimat. Alla kommunens 
verksamheter behöver anstränga sig mer för att Huddinge ska komma högre upp i 
listorna när företag och företagare rankar näringslivsklimatet, enligt motionen. 

Motionärerna lyfter även att när företagare runt om i Sverige rankar kommunernas 
företagsklimat är förekomsten av osund konkurrens från kommunala 
verksamheter en ständigt återkommande källa till missnöje.  

Enligt motionen, och i linje med kommunallagen, får inte kommuner bedriva 
verksamheter som typiskt sett tillhandahålls av näringslivet. Därför föreslår 
motionärerna att den ”nyöppnade” Företagsportalen kompletteras med en 
anmälningsfunktion där nuvarande och blivande företagare enkelt kan anmäla vad 
de upplever som osund konkurrens från kommunala verksamheter.  

Särskilt yttrande 
Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som inte lämnas in i tid för 
justering och därför inte biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 15  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Komplettera Företagsportalen med en 

anmälningsfunktion – svar på motion  
3. Bilaga 1, KS, Motionen 
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§ 15  Granskning av hantering av revisionsrapporter – svar på 
revisionsskrivelse 
Diarienummer: KS-2024/620 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen antar förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 24 april 2024, 
som sitt eget och överlämnar det till Huddinge kommuns revisorer som svar på 
skrivelse rörande Granskning av hantering av revisionsrapporter.  

Sammanfattning 
Huddinge kommuns revisorer har översiktligt granskat kommunstyrelsens interna 
kontroll och rutiner kring hanteringen av inkomna revisionsrapporter samt 
yttranden från granskade objekt. 

Kommunstyrelsens förvaltning noterar att revisionens samlade bedömning är att 
hanteringen av revisionsrapporter endast delvis är ändamålsenligt utformad. 
Granskningen visar att det finns en utvecklingspotential gällande såväl 
publicering på hemsidan som utbildning för förtroendevalda och tjänstepersoner. 
Men även revisionens processer och hur dessa belyses för kommunfullmäktige 
bör utvecklas. 

Utifrån granskningens resultat lämnar revisorerna fem rekommendationer vilka 
förvaltningen förhåller sig till och kommenterar under rubriken förvaltningens 
synpunkter i tjänsteutlåtande daterat den 24 april 2024. 

Särskilt yttrande 
Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som inte lämnas in i tid för 
justering och därför inte biläggs protokollet. 

Jäv 
Aza Cheragwandi (S) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av ärendet. 
Yossi Sigal (S) träder in som tjänstgörande ersättare under ärendet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 16  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Granskning av hantering av revisionsrapporter – svar 

på revisionsskrivelse  
3. Bilaga 1, KS, Revisionsskrivelse med granskningsrapport 

Beslutet skickas till 
Huddinge kommuns revisorer 
Kommunfullmäktige  
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§ 16  Uppföljande granskning av revisionsrapporter – svar på 
revisionsskrivelse 
Diarienummer: KS-2024/619 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen antar förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 24 april 2024, 
som sitt eget och överlämnar det till Huddinge kommuns revisorer som svar på 
skrivelse rörande Uppföljande granskning av revisionsrapporter. 

Sammanfattning 
Huddinge kommuns revisorer har följt upp fyra granskningar från tidsperioden 
2019–2021. Syftet med granskningen har varit att bedöma om kommunstyrelsen 
och nämnderna i Huddinge kommun har implementerat de åtgärder som 
granskningarna föreslog. 

Revisorernas bedömning är att kommunstyrelsen och nämnderna i stort har 
hörsammat de rekommendationer som revisorerna lämnade i tidigare 
granskningar. 

Utifrån uppföljningsgranskningen lämnar revisorerna fem rekommendationer till 
kommunstyrelsen avseende rapporterna Granskning av kommunstyrelsens uppsikt 
av bolag och kommunalförbund, Granskning av kommunens arbete med 
vattenkvalitet i sjöar, och Granskning av kommunens samverkan med 
civilsamhället, vilka förvaltningen förhåller sig till och kommenterar under 
rubriken förvaltningens synpunkter i tjänsteutlåtande daterat den 24 april 2024. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 17  
2. Tjänsteutlåtande, KS,  Uppföljande granskning av revisionsrapporter - svar på 

revisionsskrivelse   
3. Bilaga 1, KS, Revisionsskrivelse med granskningsrapport 

Beslutet skickas till 
Huddinge kommuns revisorer 
Kommunfullmäktige 
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§ 17  Valärenden 
Diarienummer: KS-2024/8 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att det inte finns några valärenden att 
hantera. 

Beslutsunderlag 
1. Val-PM till KS 5 juni 
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§ 18  Anmälan av delegationsbeslut 
Diarienummer: KS-2024/892 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1–3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 31 maj 2024 
godkänns. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut 
ska redovisas till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 
1. Delegationsbeslut till KS 5 juni  
2. Bilaga 1, KS, Delegationsbeslut, KS-serien  
3. Bilaga 2, KS, Delegationsbeslut, UPP-serien  
4. Bilaga 3, KS, Delegationsbeslut, Servicecenter 
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§ 19  Meddelanden 
Diarienummer: KS-2024/869 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen av de meddelanden som förtecknats i 
kommunstyrelsens förvaltnings PM daterat den 13 maj 2024 till protokollet. 

Beslutsunderlag 
1. Meddelanden till KS 5 juni  
2. 1 Kultur- och fritidsnämnden (2024-05-07 KFN §7)  
3. 1 Tjänsteutlåtande KFN Entledigande samt förordnande av dataskyddsombud  
4. 2 Kultur- och fritidsnämnden (2024-05-07 KFN §5)  
5. 2 Tjänsteutlåtande månadsrapport mars  
6. 2 Månadsrapport per mars 2024  
7. 3 Reseberättelse KSO AU - Storsthlms kunskapsresa till Köpenhamn 1819 

januari 2024  
8. 4 Tertialrapport 1 år 2024 för Södertörns Överförmyndarnämnd, Protokoll 

från den 15 maj 2024 
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§ 20  Planeringsstrategi för Huddinge kommuns översiktsplan 
2030 
Diarienummer: KS-2024/724 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Planeringsstrategin för Huddinge kommuns översiktsplan 2030, enligt bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat 2 maj 2024, antas. 

Sammanfattning 
Den 1 april 2020 skedde ändringar i Plan och bygglagen kopplat till översiktlig 
planering. Bland annat ska alla kommuner ta fram och anta en planeringsstrategi 
under de två första åren efter ett ordinarie val. Om en ny översiktsplan antagits 
under samma tidsperiod behöver kommunen inte anta en planeringsstrategi också. 
Huddinges reviderade översiktsplan 2050 är antagen av kommunfullmäktige, men 
antagandebeslutet har överklagats till Förvaltningsrätten och därför har inte 
översiktsplanen fått laga kraft ännu. Översiktsplan 2030 är fortfarande Huddinge 
kommuns gällande översiktsplan. Om en kommun inte antar en planeringsstrategi 
inom angivet tidsintervall anses gällande översiktsplan vara inaktuell, vilket får 
konsekvenser för efterföljande planering.  

Syftet med en planeringsstrategi är att bedöma den gällande översiktsplanens 
aktualitet. Kommunen ska redogöra för om det har skett förändringar när det 
gäller planeringsförutsättningar av betydelse för översiktsplanens aktualitet. I 
planeringsstrategin ska kommunen också redogöra för kommunens fortsatta arbete 
med översiktsplaneringen. Många av de förändrade planeringsförutsättningarna 
som skett sedan Huddinge kommuns gällande översiktsplan (2030) antogs år 2014 
har omhändertagits i den nya översiktsplanen (2050). Det är framför allt 
lagändringarna kopplat till bostadsförsörjning och allmänna vattentjänster som 
inte har omhändertagits och därför ska riktlinjer för bostadsförsörjning revideras 
och en Vattentjänstplan upprättas. Båda dessa dokument är under framtagande.  

Förvaltningsrättens dom kan komma att påverka kommunens arbete med 
översiktsplanen. Om Förvaltningsrätten upphäver kommunfullmäktiges beslut 
kommer översiktsplanen att behöva arbetas om. Genom antagen planeringsstrategi 
kommer då Översiktsplan 2030 fortfarande vara aktuell. Om Förvaltningsrätten 
avslår överklagandet kommer översiktsplan 2050 få laga kraft. I sådant fall 
behöver inte beslut om planeringsstrategi av översiktsplan 2030 fattas. Om 
Förvaltningsrätten avslår överklagandet efter planeringsstrategins antagande 
kommer den nya översiktsplan 2050 vara kommunens gällande styrdokument, där 
de förändrade planeringsförutsättningarna som beskrivs i denna planeringsstrategi 
har omhändertagits. Förvaltningen fortsätter då arbeta med de framåtsyftande 
delarna i planeringsstrategin. 
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Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 3  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Planeringsstrategi för Huddinge kommuns 

översiktsplan 2030  
3. Bilaga 1, KS, Planeringsstrategi för Huddinge kommuns översiktsplan 2030 

Beslutet skickas till 
Länsstyrelsen Stockholm 
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§ 21  Inrättandet av kommunal badplats vid Trehörningen - 
svar på motion väckt av Love Bergström (M) 
Diarienummer: KS-2023/1547 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 10 april 2024 anses motionen vara besvarad. 

Sammanfattning 
Love Bergström (M) har väckt en motion om att skapa en badplats av 
kommunbadsstandard vid Trehörningen.  

Natur- och stadsmiljönämnden har fått motionen på remiss och skriver i sitt 
yttrande att en ny badplats endast bör tas i bruk om den har tjänligt vatten. 
Trehörningen är i dagsläget kommunens mest förorenade sjö och har långt kvar 
till att nå god vattenstatus. 

Bygglovs -och tillsynsnämnden har fått motionen på remiss och betonar i sitt svar 
vikten av att utreda föroreningssituationen. Nämnden lyfter även relevant 
lagstiftning, vilka krav som ställs på kommunen och vilka dispenser som kan 
krävas för att inrätta och underhålla en badplats. 

Kommunstyrelsens förvaltning tar med önskemålet om badplats i Trehörningen i 
arbetet med revidering av park- och badplatsprogram.  

Yrkanden 
Love Bergström (M), Carl-Otto Engberg (L) och Felix Byström (SD) yrkar att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Emil Högberg (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Love Bergströms (M) 
med fleras bifallsyrkande till motionen och finner att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Diana Molinsky (M), Carl-Otto 
Engberg (L), Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Love Bergströms (M) med fleras bifallsyrkande till 
motionen. 
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Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 4  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Inrättande av kommunal badplats vid Trehörningen  
3. Bilaga 1, KS, Motion om inrättandet av kommunal badplats vid Trehörningen 

- av Love Bergström (M) (1)  
4. Bilaga 2, KS, Natur- och stadsmiljönämnden  
5. Bilaga 3, KS, Bygglovs- och tillsynsnämnden 

Beslutet skickas till 
Natur- och stadsmiljönämnden 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
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§ 22  Badplats för Högmoraborna - svar på motion väckt av 
Love Bergström (M) 
Diarienummer: KS-2023/1548 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 10 april 2024 anses motionen vara besvarad. 

Sammanfattning 
Love Bergström (M) har väckt en motion om att skapa två badplatser av 
närbadsstandard vid Trehörningen och Magelungen. 

Natur- och stadsmiljönämnden har fått motionen på remiss och skriver i sitt 
yttrande att nya badplatser endast bör tas i bruk om de har tjänligt vatten. Även 
bygglovs -och tillsynsnämnden har fått motionen på remiss och betonar i sitt svar 
vikten av att utreda föroreningssituationen. Då det inte framgår exakt var de nya 
badplatserna föreslås kan inte nämnden ta ställning till placeringen. 

Kommunstyrelsens förvaltning tar med önskemålet om badplatser i Magelungen 
och Trehörningen i arbetet med revidering av park- och badplatsprogram. 

Yrkanden 
Love Bergström (M), Carl-Otto Engberg (L) och Felix Byström (SD) yrkar att 
kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bifalla motionen. 

Emil Högberg (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Love Bergströms (M) 
med fleras bifallsyrkande till motionen och finner att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Diana Molinsky (M), Carl-Otto 
Engberg (L), Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Love Bergströms (M) bifallsyrkande till motionen. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 5  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Badplats för Högmoraborna  
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3. Bilaga 1, KS, Motion om badplats för Högmoraborna - av Love Bergström 
(M)  

4. Bilaga 2, KS,  Natur- och Stadsmiljönämnden  
5. Bilaga 3, KS, Bygglovs- och tillsynsnämnden 

Beslutet skickas till 
Natur- och stadsmiljönämnden 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
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§ 23  Spårväg syd, Lokaliseringsutredning och utökat 
delområde – svar på remiss från Trafikförvaltningen, 
Region Stockholm 
Diarienummer: KS-2024/391 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner förvaltningens förslag till yttrande gällande Remiss 
Lokaliseringsutredning Spårväg syd och utökad korridor enligt bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 15 maj 2024. 

Sammanfattning 
Huddinge kommun har ombetts delge sammanvägd ståndpunkt gällande 
lokalisering av Spårväg syd mellan Flemingsberg-Skärholmen, samt yttra sig över 
utökat delområde i Masmo. Förvaltningsdialog har förts med miljö- och 
bygglovsförvaltningen. Lokaliseringsutredningens sammanvägda bedömning och 
rekommendation att fortsätta utveckla två utredningsalternativ UA1 och UA2 
(vilka är alternativskiljande i Kungens Kurva). UA1 går på bro över E4/E20 och 
UA2 går via Ekgårdsvägen/Smistavägen. 

Förvaltningen håller i stort kvar vid de synpunkter som lämnades i samband med 
samråd för val av lokalisering (KS-2022/2457), där den korridor som avtalats i 
Sverigeförhandlingen är utgångspunkt och i första hand ska väljas. I det fall en 
annan korridor ska väljas ska den uppvisa likvärdig måluppfyllelse samt ha 
uppenbara fördelar. Utredningar ska kunna påvisa att alternativet är ekonomiskt 
och tekniskt genomförbart. Förvaltningen instämmer i Lokaliseringsutredningens 
rekommendation och tar i detta skede inte ställning till om en alternativ korridor 
ska väljas i stället för Sverigeförhandlingens korridor. 

Förvaltningen har inga synpunkter på att korridoren utökas geografiskt i Masmo, 
men gör ett antal medskick till fortsatt arbete rörande bland annat vikten av 
samplanering med angränsande projekt, att uppfyllandet av utvecklingsplanen för 
Vårby är viktig samt att bytespunkten behöver utformas som en trygg, säker och 
välintegrerad plats med effektiva byten. På grund av behovet av omprojektering 
av Tvärförbindelse Södertörn mellan Masmoberget och Häggstavägen, lyfter 
förvaltningen också vikten av att etablera ett utökat nära samarbete mellan 
samtliga tre parter (Trafikverket, Region Stockholm och Huddinge kommun). 

Yrkanden 
Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens reviderade förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
reviderade förslag till beslut och finner att så är fallet. 
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Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 6  
2. Rev. 20240605 Tjänsteutlåtande KS Yttrande Lokaliseringsutredning och 

utökat delområde Spårväg syd_20240508  
3. Rev. 20240605 Bilaga 1, Yttrande KS svar på remiss om 

Sammanvägdståndpunkt Spårväg syd o utökat delområde_20240508  
4. Tjänsteutlåtande KS Yttrande Lokaliseringsutredning och utökat delområde 

Spårväg syd_20240508  
5. Bilaga 1, Yttrande KS svar på remiss om Sammanvägdståndpunkt Spårväg 

syd o utökat delområde_20240508  
6. Bilaga 1.1, Yttrande KS svar på remiss om Samrådshandling Spårväg syd  
7. Bilaga 2, KS, Spårväg Syd Flemingsberg–Skärholmen, 

Lokaliseringsutredning 2024-04-04 (2)  
8. Bilaga 3, KS, Spårväg Syd Flemingsberg–Skärholmen, Miljöredovisning 

tillhörande lokaliseringsutredning 2024-04-04 (1) 

Beslutet skickas till 
Region Stockholm, Trafikförvaltningen 
Stockholm stad 
Staten genom Sverigeförhandlingen 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
Natur- och stadsmiljönämnden 
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§ 24  Rivning av exploateringsfastigheter, Svartviksvägen 37-43, 
Svartvik 4:45-47 
Diarienummer: KS-2024/492 

Kommunstyrelsens beslut 
Rivning av byggnader på fastigheterna Svartvik 4:45, 4:46 och 4:47 i 
kommundelen Högmora, Huddinge kommun, godkänns. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen beslutade 2022 att bevilja exploateringsprojektet Svartvik 
planuppdrag. Genom att kommunen förvärvat mark inom planområdet möjliggörs 
planläggning för rad- eller parhus som komplement till befintlig villabebyggelse. 
Rivning av befintliga byggnader på de kommunala fastigheterna krävs för att 
genomföra föreslagen framtida markanvändning. Rivningskostnaderna förväntas 
understiga två miljoner kronor och finansieras av framtida intäkter från 
fastigheternas markanvisningar. En rivningsentreprenad planeras att beställas 
under 2024. Innan rivning kan påbörjas krävs bland annat myndighetsbeslut i 
form av startbesked för rivningsanmälan som beslutas av byggnadsnämnden i 
Huddinge. Förvaltningen bedömer att utvecklingen av fastigheterna bidrar till 
blandade boendeformer och en stärkt kommunal ekonomi där rivningen av 
befintliga byggnader ses som ett nödvändigt steg för den föreslagna 
fastighetsutvecklingen. 

Särskilt yttrande 
Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som inte lämnas in i tid för 
justering och därför inte biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 7  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Rivning av exploateringsfastigheter, Svartviksvägen 

37-43, Svartvik 4_45-47 
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§ 25  Ny badbrygga Tranparken - svar på Huddingeförslag 
Diarienummer: KS-2023/1529 

Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
11 april 2024 avslås Huddingeförslaget. 

Sammanfattning 
Ett Huddingeförslag angående ny badbrygga i Tranparken har inkommit till 
kommunen. 

Kommunstyrelsens förvaltning har inhämtat synpunkter från natur- och 
stadsmiljönämnden som lyfter i sitt yttrande att det finns en avloppspumpstation 
här. Detta kan medföra risk för bräddningar vid kraftigare regn.  

Kommunstyrelsens förvaltning avslår Huddingeförslaget då platsen inte bedöms 
lämplig att utveckla för bad pga bräddningsrisken.  

Förvaltningen tar med önskemålet om fler badplatser i arbetet med revidering av 
park- och badplatsprogram. 

Yrkanden 
Felix Byström (SD) yrkar bifall till bilagt bifallsyrkande från 
Sverigedemokraterna. 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Sverigedemokraternas 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 
Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Sverigedemokraternas bifallsyrkande. 

Särskilt yttrande 
Carl-Otto Engberg (L) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 8  
2. Tjänsteutlåtande KS, Badbrygga i Tranparken  
3. Bilaga 1, KS, Huddingeförslag Ny badbrygga Tranparken - GDPR version  
4. Bilaga 2, KS, Ställningstagande NSN-2023 760 
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Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
Natur- och stadsmiljönämnden 

  

  



1 (1) 

Datum: 2024-06-05 
Diarienummer: KS-2023/1529 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 25 Ny badbrygga Tranparken – svar på 
Huddingeförslag 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 11 april 2024, bifalls förslaget. 

Motivering 
Nuvarande brygga vid Tranparken har sett bättre dagar. Den ger trots allt 
en badmöjlighet. Ur tjänsteutlåtandet framgår att den befintliga byggnaden 
står vid en fastighet där det finns en avloppspumpstation, med risk för 
bräddningar vid kraftigare regn. 

Det står dock redan i dag en badbrygga på platsen, så risken vid 
bräddningar kvarstår alltjämt. Om det vore ett sådant stort problem borde 
inte beslutet röra stopp för en ny brygga, utan ett borttagande av den gamla. 

Svoa lyfter att badkvaliteten kan påverkas direkt efter en bräddning och att 
det kan vara olämpligt att bada precis efter kraftiga regn, men att det 
bräddade vattnet sprids fort och åt olika håll och att det därmed är svårt att 
säga exakt var och hur det påverkar badvattenkvaliteten. 

För att hantera risken vid bräddningar bör det vara rimligt att sätta upp en 
skylt som varnar för bad efter kraftiga regn, eller arbeta med 
informationsinsatser så att invånare kan ta del av när det skett en 
bräddning. Att i stället välja att inte utveckla ett av få områden i Segeltorp 
som kombinerar både grönytor, lekplats, gym och vatten (som redan har en 
badbrygga), ser vi som fel inriktning. 

Av den anledningen bör Huddingeförslaget bifalls och tas med i arbetet 
med revidering av park- och badplatsprogrammet med ambitionen att 
utöka nuvarande brygga. 

Felix Byström  

Sverigedemokraterna 

Martin Nigals 

Sverigedemokraterna 



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-06-05 
Diarienummer: KS-2023/1529 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

     

Ärende 25 Ny badbrygga Tranparken – svar på 
Huddingeförslag 

Snättringe är en fantastisk del av Huddinge. Däremot är det enligt vår 
mening en eftersatt kommundel med få satsningar på naturliga mötesplatser 
och rekreationsmöjligheter.   

Området kring Långsjön är en oas för både Snättringe- och Segeltorpsbor, 
liksom för många andra besökare. Idag saknas dock ett barnvänligt bad på 
Huddingesidan av Långsjön samtidigt som det finns ett bad 
på ”Stockholmssidan”.  

Liberalerna driver sedan tidigare frågan om en fullständig badplats med 
andra rekreationsmöjligheter vid såväl Tranparken som Kråkvik och 
kommer att fortsätta göra det så länge vi inte får mer konkret information 
gällande breddningsproblematiken än den som presenterats hittills i 
tjänsteutlåtandet. I parken finns strandnära grönytor som skulle kunna 
nyttjas bättre om de bereds. 

I det fall breddningsproblematiken är en sådan hälsofara för de badande bör 
istället information om detta omgående fastslås på platsen. 

 

För Liberalerna 

 

Carl Otto Engberg 
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§ 26  Bättre Badbrygga även vid Kråkviksbadet i Segeltorp - 
svar på Huddingeförslag 
Diarienummer: KS-2023/1669 

Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
11 april 2024, anses Huddingeförslaget vara besvarat.  

Sammanfattning 
Ett Huddingeförslag angående en bättre badbrygga vid Kråkviksbadet vid 
Långsjön har inkommit till kommunen. 

Kommunstyrelsens förvaltning har inhämtat synpunkter från natur- och 
stadsmiljönämnden på huddingeförslaget. Nämnden understryker behovet av 
provtagning av förorenade sediment och påminner om kontakt med länsstyrelsen 
innan eventuell anläggning. 

Kommunstyrelsens förvaltning anser att det finns goda möjligheter att utveckla 
det befintliga Kråkviksbadet. Förvaltningen avser att ta fram underlag för hur 
platsen kan utvecklas på lämpligt sätt. 

Yrkanden 
Felix Byström (SD) yrkar bifall till bilagt bifallsyrkande från 
Sverigedemokraterna. 

Love Bergström (M) och Carl-Otto Engberg (L) yrkar bifall till 
huddingeförslaget. 

Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Felix Byströms (SD), 
Love Bergströms (M) och Carl-Otto Engbergs (L) bifallsyrkande och finner att 
kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Reservationer 
Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Felix Byströms (SD) bifallsyrkande. 

Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Diana Molinsky (M) och Carl-Otto 
Engberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för Love Bergströms (M) och 
Carl-Otto Engbergs (L) bifallsyrkande. 
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Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 9  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Bättre badbrygga vid Kråkviksbadet  
3. Bilaga 1, KS, Huddingeförslag Bättre badbrygga även vid Kråkviksbadet i 

Segeltorp - GDPR version  
4. Bilaga 2, KS, Ställningstagande NSN-2023 760 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
Natur- och stadsmiljönämnden 

  



1 (1) 

Datum: 2024-06-05 
Diarienummer: KS-2023/1669 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 26 Bättre badbrygga även vid Kråkviksbadet i 
Segeltorp – svar på Huddingeförslag 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat 
den 11 april 2024, bifalls förslaget. 

Motivering 
Det är positivt att kommunstyrelsens förvaltning anser att det finns goda 
möjligheter att utveckla det befintliga Kråkviksbadet samt att förvaltningen 
avser att ta fram underlag för hur platsen kan utvecklas på lämpligt sätt. 

Givet det positiva svaret från kommunstyrelsens förvaltning har 
Sverigedemokraterna svårt att se något annat beslut än att förslaget ska 
bifallas och tas med i arbetet med revidering av park- och 
badplatsprogrammet med ambitionen att utöka nuvarande brygga. 

Felix Byström  

Sverigedemokraterna 

Martin Nigals 

Sverigedemokraterna 
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§ 27  Badbrygga i Snättringe - svar på Huddingeförslag 
Diarienummer: KS-2023/1930 

Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
10 april 2024, anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

Sammanfattning 
Ett Huddingeförslag angående ny badbrygga i Snättringe har inkommit till 
kommunen. 

Kommunstyrelsens förvaltning har inhämtat synpunkter på förslaget från natur- 
och stadsmiljönämnden som i sitt yttrande påminner om den avloppspumpstation 
som finns på Huddingesidan. 

Kommunstyrelsens förvaltning avser att satsa på badplats vid Långsjön och 
prioriterar Kråkviksbadet som har goda förutsättningar och bra läge vid sjön. 
Förvaltningen tar med önskemålet om fler badplatser vid Långsjön i arbetet med 
revidering av park- och badplatsprogram. 

Yrkanden 
Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 10  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Bättre badbrygga i Snättringe  
3. Bilaga 1, KS, Huddingeförslag Badbrygga i Snättringe - GDPR version  
4. Bilaga 2, KS, Ställningstagande NSN-2023 748 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
Natur- och stadsmiljönämnden 

  



 49 (61) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 5 juni 2024 

 
 
 
 

 
 

§ 28  Huddingeförslag - Flytbrygga på Baduddens simplats 
Diarienummer: KS-2023/1668 

Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 
12 april 2024 anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

Sammanfattning 
Ett Huddingeförslag angående flytbrygga på Badudden i Skogås har inkommit till 
kommunen. 

Kommunstyrelsens förvaltning har inhämtat synpunkter på förslaget från natur- 
och stadsmiljönämnden som i sitt yttrande påminner om att badplatsen ingår i 
Drevvikens naturreservat och omfattas av strandskydd. Natur- och 
stadsmiljönämnden understryker att skötseln av vissa typer av flytbryggor kan 
vara betydligt mer kostsamma än vanliga bryggor. 

Förvaltningen tar med önskemålet om flytbrygga och utveckling av Badudden i 
arbetet med revidering av park- och badplatsprogram. 

Yrkanden 
Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt yttrande 
Carl-Otto Engberg (L) anmäler ett särskilt yttrande som biläggs protokollet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 11  
2. Ärende 11, SBU, EY, (DP), Huddingeförslag - Flytbrygga på Badudden  
3. Rev. 2024-05-29 Tjänsteutlåtande, KS, Flytbrygga på Badudden  
4. Tjänsteutlåtande, KS, Flytbrygga på Badudden  
5. Bilaga 1, KS, Huddingeförslag Flytbrygga på Baduddens simplats - GDPR 

version  
6. Bilaga 2, KS, Ställningstagande NSN-2023 762 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
Bygglovs- och tillsynsnämnden 
Natur- och stadsmiljönämnden 
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Datum: 2024-06-05 
Diarienummer: KS-2023/1668 

SÄRSKILT YTTRANDE 
Kommunstyrelsen 

     

Ärende 28 Huddingeförslag – Flytbrygga på Baduddens 
simplats 

För Liberalernas del är vi positiva till en flytbrygga på platsen. Det är dock 
rimligt att samlat grepp tas om vilka platser som är bäst lämpade för nya 
badmöjligheter.  

Det är viktigt att det finns bad utspridda i Huddinge och i arbetet med ett 
nytt badplatsprogram kommer vi att prioritera nya badmöjligheter i såväl 
Skogås som Trångsund. 

För Liberalerna 

 

Carl Otto Engberg 
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§ 29  Trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 2024–
2028, TRV 2024/21713 – Huddinge kommuns yttrande 
över remiss från Trafikverket 
Diarienummer: KS-2024/379 

Kommunstyrelsens beslut 
Som svar på remiss av ”Trafikverkets åtgärdsprogram enligt förordningen om 
omgivningsbuller 2024–2028” överlämnas Svarsmall till remiss (bilaga 1) bifogat 
till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 2024-04-24 med 
följande ändring: 

Meningen "Kommunen undrar särskilt vad som händer med den bullerskärm vid 
Fållan (Trångsund) längs väg 73 som tidigare utlovats." Ersätts med "Kommunen 
vill särskilt belysa behovet av åtgärden bullerskärm vid Fållan (Trångsund) längs 
väg 73 som tidigare utlovats." 

Sammanfattning 
Huddinge kommun har fått Trafikverkets åtgärdsprogram enligt förordningen om 
omgivningsbuller 2024–2028 på remiss för yttrande senast 2024-04-30. 
Kommunen har beviljats anstånd till 10 juni 2024. 

Trafikverkets åtgärdsprogram har tagits fram enligt förordningen (2004:675) om 
omgivningsbuller. Trafikverket har valt att utöka omfattningen av 
åtgärdsprogrammet till att innefatta all statlig väg och järnväg, samt även 
vibrationsstörningar i bostäder. Inom perioden för åtgärdsprogrammet beräknar 
Trafikverket att arbetet med skyddsåtgärder i form av skärmar, fasadåtgärder och 
inköp av fastigheter kan fortgå i ungefär samma takt som de senaste åren. 

Kommunstyrelsens förvaltning är generellt positiv till Trafikverkets 
åtgärdsprogram och dess ambitiösa åtgärder och välformulerade förslag. 
Förvaltningen anser att det är att positivt att vibrationer från järnväg behandlas i 
programmet, men önskar att vibrationer även beräknades från vägtrafik. Vidare 
anser förvaltningen att Trafikverket inte bör ha skilda riktvärden för väg- och 
spårtrafik vid ny- och ombyggnationer. 

Förvaltningen vill framhålla att det är viktigt att Trafikverket medverkar till 
åtgärder för att underlätta för ny bebyggelse i närheten av större vägar och 
järnvägar.  

Yrkanden 
Love Bergström (M), Emil Högberg (S) och Karl Henriksson (KD) yrkar bifall till 
bilagt ändringsyrkande från Moderaterna. 
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Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 12  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 

2024–2028, Huddinge kommuns yttrande  
3. Bilaga 1, KS, Svarsmall till remiss; förslag till Trafikverkets åtgärdsprogram 

2024– 2028  
4. Bilaga 2, KS, Missiv till Trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 

2024– 2028, samråd  
5. Bilaga 3, KS, Trafikverkets åtgärdsprogram enligt förordningen om 

omgivningsbuller 2024–2028 

Beslutet skickas till 
Trafikverket 

  



1 (1) 

Datum: 2024-06-05 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 29 Trafikverkets åtgärdsprogram för omgivningsbuller 
2024–2028, TRV 2024/21713 – Huddinge kommuns yttrande 
över remiss från Trafikverket 

Förslag till beslut  

Kommunstyrelsens beslut 

Som svar på remiss av ”Trafikverkets åtgärdsprogram enligt förordningen 
om omgivningsbuller 2024–2028” överlämnas Svarsmall till remiss (bilaga 
1) bifogat till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 
2024-04-24 med följande ändring;

Meningen “Kommunen undrar särskilt vad som händer med den 
bullerskärm vid Fållan (Trångsund) längs väg 73 som tidigare utlovats.” 
Ersätts med “Kommunen vill särskilt belysa behovet av åtgärden 
bullerskärm vid Fållan (Trångsund) längs väg 73 som tidigare utlovats.” 

Motivering 

Invånarna i Fållan har under lång tid upplevt höga bullernivåer från 
närliggande vägar och annan infrastruktur, vilket påverkar deras livskvalitet 
och hälsa negativt. Forskning visar att långvarig exponering för buller kan 
leda till allvarliga hälsoproblem såsom sömnstörningar, högt blodtryck och 
stressrelaterade sjukdomar. För att säkerställa en god boendemiljö och 
förbättra invånarnas välmående är det därför nödvändigt att vidta åtgärder 
för att reducera buller i området.  

Genom att aktivt arbeta för konkreta bullerdämpande åtgärder visar 
kommunen att den tar invånarnas problem på allvar och arbetar aktivt för att 
förbättra deras livskvalitet. Moderaterna anser att det är både möjligt och 
nödvändigt att åstadkomma en märkbar minskning av buller genom att 
använda sig av modern teknik och beprövade metoder för bullerdämpning, 
samt att det är av stor vikt att Trafikverket tar sitt ansvar och åtgärdar denna 
problematik skyndsamt.  
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§ 30  Detaljplaner för gång- och cykelväg utmed Glömstavägen 
inom kommundelen Glömsta - beslut om planuppdrag 
Diarienummer: KS-2023/2226 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att 
pröva nya detaljplaner för gång- och cykelväg utmed Glömstavägen inom 
kommundelen Glömsta i enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 24 april 2024. 

Sammanfattning 
Trafikverket planerar att bygga en dubbelriktad gång- och cykelväg utmed den 
norra sidan av väg 259 Glömstavägen, mellan Bergavägen och Björkhagsvägen. 
Detta med anledning av att det saknas gång- och cykelväg på aktuell sträcka och 
därmed tillgång till en trygg och säker förbindelse för gående och cyklande längs 
Glömstavägen. Sträckan är en del av den regionala cykelplanen och ska byggas i 
så lång utsträckning som möjligt med regional standard. 

Trafikverket är väghållare för Glömstavägen och är vidare ansvarig för 
trafiksäkerheten. Trafikverket upprättar en vägplan som reglerar och beskriver 
utförandet av den nya gång- och cykelvägen. För att Trafikverket ska kunna 
genomföra projektet behöver Huddinge kommun upprätta nya detaljplaner eller 
upphäva delar av gällande detaljplaner. Enligt Väglagen får en vägplan inte strida 
mot en gällande detaljplan (14 §, Väglag 1971:948). 

För att kunna bygga gång- och cykelvägen behöver Trafikverket genomföra 
intrång i flera privata fastigheter. Vissa av dessa fastigheter regleras av en 
gällande detaljplan som inte är förenlig med vägplanen. Det innebär att Huddinge 
kommun behöver upprätta ny detaljplan eller upphäva delar av gällande 
detaljplaner så att dessa ytor stämmer överens med vägplanen. För de intrång som 
görs erhåller berörda fastighetsägare ersättning från Trafikverket. Kommunen 
behöver även analysera huruvida fler ytor av vägplanen behöver reglas med ny 
detaljplan utifrån andra parametrar, som till exempel långsiktigt 
fastighetsägarskap, eftersom kommunen kommer ta över anläggningen från 
Trafikverket efter att Tvärförbindelse Södertörn är i drift. 

En preliminär bedömning är att planarbetet kommer bedrivas med 
standardförfarande. 

Detaljplanerna bedöms inte leda till betydande miljöpåverkan. 

Vägplanens fastställande planeras till våren 2026 och byggandet ske mellan år 
2027–2029. 
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Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 13  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Detaljplaner för gång- och cykelväg utmed 

Glömstavägen 

Beslutet skickas till 
Akten 
Trafikverket 
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§ 31  Ansökan om planbesked för del av fastigheten Masmo 1:7 
Diarienummer: KS-2023/2551 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen meddelar sökanden att Huddinge kommun i dagsläget inte 
avser att ändra detaljplan för rubricerad fastighet och lämnar därmed ett negativt 
planbesked. 

Sammanfattning 
Fastighetsägaren för Masmo 1:7 har inkommit med en ansökan om planbesked i 
syfte att ta fram en ny detaljplan för att möjliggöra utveckling av den del av 
rubricerad fastighet som ligger utanför Gömmarens naturreservat. Mellan 
naturreservatets södra gräns och Tvärförbindelse Södertörns planerade trafikplats 
Flottsbro föreslås marken bebyggas med verksamhetslokaler som bullerbarriär 
mot naturreservatet. Mot öster föreslås småskalig bostadsbebyggelse. 

Med anledning av Trafikverkets pågående planering och efterföljande 
genomförande av Tvärförbindelse Södertörn föreslår förvaltningen att kommunen 
lämnar ett negativt planbesked. Detta då föreslagen utbyggnad inte bedöms 
lämplig att genomföra i närtid. Kommunen ser dock att området kan prövas för 
verksamhetsmark utifrån närheten till Tvärförbindelse Södertörn men först när 
utbyggnaden av Tvärförbindelsen kommit längre. Kommunen ser även en 
möjlighet att en del av området kan prövas för bostäder i samband med en 
framtida planläggning av fritidshusbebyggelsen i Västra Glömsta. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 14  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Planbeskedsansökan, Masmo 1_7  
3. Bilaga 1, KS, Begäran om planbesked  
4. Bilaga 2, KS, Utvecklingsförslag 

Beslutet skickas till 
Sökanden 
Natur- och stadsmiljönämnden 
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§ 32  Ansökan om planbesked för fastigheten Segmentet 1 i 
Kungens Kurva 
Diarienummer: KS-2024/661 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen lämnar ett positivt planbesked avseende planläggning för 
fastigheten Segmentet 1. 

Sammanfattning 
Fastighetsägaren för Segmentet 1 har inkommit med en ansökan om att utveckla 
den egna fastigheten, som idag består av handelsverksamhet, till en verksamhet 
för detaljhandel med livsmedel och en drivmedelsstation. Aktören som vill 
bedriva handeln är etablerad på den internationella marknaden inom grossist och 
detaljhandel. Denna typ av handel ligger i linje med utvecklingsplanens vision att 
handeln i Kungens Kurva ska kompletteras med nya koncept som ökar områdets 
attraktivitet både lokalt och regionalt. 

Ansökan avser planläggning som möjliggör livsmedelsförsäljning och 
drivmedelsförsäljning via drivmedelsstation i anslutning till fastigheten. Utöver 
detta föreslås att ett bjälklag rivs samt att hela fastigheten målas om.  

Förvaltningen ser positivt på förslaget som i stora drag överensstämmer såväl med 
gällande översiktsplan samt utvecklingsplan för Kungens Kurva. I 
utvecklingsplanen är platsen utpekad som en zon för blandstad där bostäder och 
handel kan komplettera varandra.  

Kommunstyrelsens förvaltning bedömer att det inlämnade förslaget tillför positiva 
värden för Kungens Kurvas utveckling, främst gällande tillskott av många 
arbetsplatser, vilket i sin tur kan förväntas attrahera ett stort arbetskraftsunderlag 
till kommunen.  

Det finns dock en del utmaningar med förslaget som ska studeras vidare i 
detaljplanearbetet. Dessa är bland annat gestaltning och utformning, 
trafiksituationen, riskavstånd med lokalisering av drivmedelsstation samt 
eventuell påverkan på Spårväg Syd och utbyggnadsprojektet Diametern.  

Förvaltningen föreslår ett positivt planbesked för fastigheten Segmentet 1 där 
förslaget i ett kommande planuppdrag studeras närmare 

Yrkanden 
Emil Högberg (S), Tomas Selin (C) och Love Bergström (M) yrkar bifall till 
förvaltningens förslag till beslut. 

Anders Lönroth (MP) yrkar att kommunstyrelsen lämnar ett negativt planbesked 
avseende planläggning för fastigheten Segmentet 1. 
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Beslutsgång 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Anders Lönroths (MP) 
yrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar i enlighet med förvaltningens 
förslag till beslut. 

Reservationer 
Anders Lönroth (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS SBU 2024-05-29 § 15  
2. Tjänsteutlåtande, KS, Ansökan om planbesked för fastigheten Segmentet 1 i 

Kungens Kurva  
3. Bilaga 1, KS, Begäran om planbesked.pdf 

Beslutet skickas till 
Sökanden 
Natur- och stadsmiljönämnden 
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§ 33  Övriga frågor 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att inga övriga frågor ställs. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om sammanträdet kan ajourneras för paus klockan 13:49-
13:58 och finner att så är fallet. 
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§ 34  Prövning av om bolagens verksamhet 2023 varit förenlig 
med det fastställda kommunala ändamålet samt 
uppföljning av uppdrag i de helägda bolagens ägardirektiv 
Diarienummer: KS-2024/29 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. I syfte att öka intäkterna från verksamheten på Flottsbro uppdras Huddinge 

Samhällsfastigheter AB att genomföra framtagen åtgärdsplan, inklusive 
investeringar uppgående till sammanlagt 29 mnkr. Investeringar skall beslutas 
av Huddinge Samhällsfastigheters AB styrelse där man avgör om dessa är 
lönsamma. 

2. Under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar i enlighet med punkt 1 
anses uppdraget att utreda framtida möjligheter för Flottsbro vara slutfört.  

3. Huddinge Samhällsfastigheters AB uppdrag att aktivt samverka med 
kommunen och Huge Bostäder AB om samordnad drift och underhåll av 
utemiljöer anses vara slutfört. 

4. Huddinge Samhällsfastigheters AB uppdrag att öka parkeringars 
tillgänglighet och införa p-skiva under avgiftsfri tid anses vara slutfört. 

5. Huge Bostäders AB uppdrag att aktivt samverka med kommunen och 
Huddinge Samhällsfastigheter AB om samordnad drift och underhåll av 
utemiljöer anses vara slutfört. 

6. Huge Bostäders AB uppdrag att se över sin uthyrningspolicy och utreda 
huruvida de inkomstkrav som är uppställda är relevanta, samt om möjligt 
sänka inkomstkraven anses vara slutfört. 

7. Huge Bostäders AB uppdrag att tillsammans med kommunstyrelsens 
förvaltning ta fram en särskild överenskommelse gällande bostadsförsörjning 
anses vara slutfört. 

8. SRV Återvinnings AB uppdrag att utreda framtida möjlighet till lokalisering 
av återvinningscentral anses vara slutfört. 

Kommunstyrelsens beslut 
De verksamheter som Huge Bostäder AB, Huddinge Samhällsfastigheter AB, 
Stockholmsregionens Försäkring AB, SRV återvinning AB, Södertörns Energi 
AB, Stockholm Vatten AB, Adda AB och Inera AB bedrivit under kalenderåret 
2023 bedöms ha varit förenliga med det fastställda kommunala ändamålet för 
respektive bolag och utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska enligt 6 kap. 9 § kommunallagen (nedan ”KL”) i årliga 
beslut för varje sådant aktiebolag som avses i 10 kap. 2 § KL pröva om den 
verksamhet som bolaget har bedrivit under föregående kalenderår har varit 



 59 (61) 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunstyrelsen 5 juni 2024 

 
 
 
 

 
 

förenlig med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna. 

Samtliga berörda bolags verksamheter bedöms ha varit förenliga med det 
fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de kommunala 
befogenheterna.  

Huddinge Samhällsfastigheter AB har i ägardirektiv för 2023 tilldelats särskilda 
uppdrag och vidtagit åtgärder avseende samordnad drift av utemiljöer, 
uppdatering av konceptet Flottsbro och införande av P-skiva under avgiftsfri tid. 
De tre ovanstående uppdragen anses därmed vara slutförda. 

Huddinge Samhällsfastigheter AB har tagit fram en åtgärdsplan som underlag till 
förslag på framtida utveckling av verksamheten. Bolaget söker bifall hos 
kommunfullmäktige att genomföra åtgärdsplanen. 

Huge Bostäder AB har i ägardirektiv för 2023 tilldelats särskilda uppdrag och 
vidtagit åtgärder avseende samordnad drift av utemiljöer, uthyrningspolicy och 
bostadsförsörjning till särskilda ändamål. Uppdragen anses därmed vara slutförda. 

SRV Återvinning AB har i ägardirektiv tilldelats ett uppdrag om medverkan till 
avetablering av återvinningscentralen i Flemingsberg samt medverkan till 
nyetablering på annan plats. Utredningarbetet har resulterat i ett konstaterande att 
det är svårt att hitta lämplig mark. Dessutom har SRV utvecklat flera mobila 
insamlingslösningar och står i begrepp att sjösätta samverkan som öppnar 
möjligheten för Huddingebor att nyttja återvinningscentraler i Stockholms 
kommun. Uppdraget anses därmed utfört i den omfattning som förutsättningarna 
tillåter. 

Yrkanden 
Karl Henriksson (KD) och Carl-Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen 
föreslår kommunfullmäktige att bifalla bilagt yrkande från Liberalerna och 
Kristdemokraterna. 

Diana Molinsky (M) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
avslå beslutspunkt 1 och 8 i förvaltningens förslag till beslut och bifalla 
beslutspunkt 2 i yrkandet från Liberalerna och Kristdemokraterna. 

Felix Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
avslå beslutspunkt 8 i förvaltningens förslag till beslut. 

Tomas Selin (C) och Eeva Laine (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
att avslå beslutspunkt 2 i yrkandet från Liberalerna och Kristdemokraterna. 
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Beslutsgång 
Ordföranden frågar först om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla beslutspunkt 3-7 i förvaltningens förslag till beslut och finner att så är 
fallet. 

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen beslutar i enlighet med 
förvaltningens förslag till beslut till kommunstyrelsen och finner att så är fallet. 

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut, ändringsyrkandet från Liberalerna och 
Kristdemokraterna eller avslagsyrkandet från Diana Molinsky (M), alla avseende 
beslutspunkt 1, och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut. 

Ordföranden frågar därefter om kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla beslutspunkt 2 i förvaltningens förslag till beslut och finner att så är fallet. 

Ordföranden ställer därefter beslutspunkt 2 i yrkandet från Liberalerna och 
Kristdemokraterna mot avslag och bifall finner att kommunstyrelsen föreslår 
kommunfullmäktige att avslå beslutspunkten. 

Ordföranden ställer till sist beslutspunkt 8 i förvaltningens förslag till beslut mot 
bifall och avslag och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla beslutspunkten. 

Reservationer 
Jelena Drenjanin (M), Mats Österholm (M) och Diana Molinsky (M) reserverar 
sig mot beslutet till förmån för Diana Molinskys (M) yrkanden. 

Karl Henriksson (KD) och Carl-Otto Engberg (L) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för egna yrkanden. 

Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Felix Byströms (SD) yrkande. 

Särskilt yttrande 
Nujin Alacabek (V) anmäler ett särskilt yttrande som inte lämnas in i tid för 
justering och därför inte biläggs protokollet. 

Jäv 
Love Bergström (M), Emil Högberg (S), Hampus Holmgren (M), Christian Stulen 
(HP) och Henrik Juhlin (C) anmäler jäv och deltar inte i handläggningen av 
ärendet. 
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För Love Bergström (M) träder Jelena Drenjanin (M) in som tjänstgörande 
ersättare under ärendet. För Emil Högberg (S) träder Yossi Sigal (S) in som 
tjänstgörande ersättare under ärendet. För Hampus Holmgren (M) träder Mats 
Österholm (M) in som tjänstgörande ersättare under ärendet. För Christian Stulen 
(HP) träder Lars Björkman (HP) in som tjänstgörande ersättare under ärendet. 

Beslutsunderlag 
1. Protokollsutdrag KS AU 2024-05-29 § 3  
2. Rev. 2024-05-30 Tjänsteutlåtande, KS, Prövning av bolagens verksamhet 

2023 samt uppföljning av uppdrag i ägardirektiv  
3. Tjänsteutlåtande, KS, Prövning av om bolagens verksamhet varit förenlig 

med det fastställda kommunala ändamålet  
4. Rev. 2024-05-30 Bilaga 1, KS,  Beskrivning av bolagen och deras 

verksamhet 2023  
5. Bilaga 1, KS, Beskrivning av bolagen och deras verksamhet 2023  
6. Bilaga 2, KS, Granskningsrapport Huge Bostäder AB  
7. Bilaga 3, KS, Granskningsrapport Huddinge Samhällsfastigheter AB  
8. Bilaga 4, KS, Årsredovisning Stockholmsregionens Försäkring AB  
9. Bilaga 5, KS, Årsredovisning SRV Återvinning AB  
10. Bilaga 6, KS, Granskningsrapport Södertörns Energi AB  
11. Bilaga 7, KS, Granskningsrapport Stockholm Vatten AB  
12. Bilaga 8, KS, Granskningsrapport Adda AB  
13. Bilaga 9, KS, Granskningsrapport Inera AB 

Beslutet skickas till 
Huge Bostäder AB 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Stockholmsregionens Försäkring AB 
SRV återvinning AB 
Södertörns Energi AB 
Stockholm Vatten AB 
Adda AB (f.d. SKL Kommentus AB) 
Inera AB 
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Ärende 34 Prövning om bolagens verksamhet 2023 varit förenlig 

med fastställda kommunala ändamålet samt uppföljning av 

uppdrag i de helägda bolagens ägardirektiv

Förslag till beslut

1. I syfte att förbättra lönsamheten i verksamheten på Flottsbro får Huddinge

Samhällsfastigheter AB mandat att under åren 2024–2026 genomföra

investeringar om sammanlagt maximalt 29 miljoner kronor i bland annat

parkering och stuguthyrningsverksamheten. Investeringarna ska beslutas av

styrelsen i Huddinge Samhällsfastigheter AB utifrån en risk- och

lönsamhetsbedömning.

2. Huddinge Samhällsfastigheter AB får i uppdrag att återkomma till

kommunstyrelsen med förslag på hur drift och investeringar på Flottsbro ska

kunna läggas ut på en extern part, till exempel i form av ett arrendeavtal.

3. Huddinge Samhällsfastigheters AB uppdrag att aktivt samverka med

kommunen och Huge Bostäder AB om samordnad drift och underhåll av

utemiljöer anses vara slutfört.

4. Huddinge Samhällsfastigheters AB uppdrag att öka parkeringars

tillgänglighet och införa p-skiva under avgiftsfri tid anses vara slutfört.

5. Huge Bostäders AB uppdrag att aktivt samverka med kommunen och

Huddinge Samhällsfastigheter AB om samordnad drift och underhåll av

utemiljöer anses vara slutfört.

6. Huge Bostäders AB uppdrag satt se över sin uthyrningspolicy och utreda

huruvida de inkomstkrav som är uppställda är relevanta, samt om möjligt sänka

inkomstkraven anses vara slutfört.

7. Huge Bostäders AB uppdrag att tillsammans med kommunstyrelsens

förvaltning ta fram en särskild överenskommelse gällande bostadsförsörjningen

anses vara slutfört.

8. Förslaget att anse SRV Återvinnings AB uppdrag att utreda framtida

möjlighet till lokalisering av återvinningscentral slutfört avslås.



Motivering 

Flottsbro är ett av få regionala besöksmål i Huddinge och det är därför högst 

rimligt att ägaren Huddinge Samhällsfastigheter tar fram en affärsplan för 

verksamheten, särskilt som den under en följd av år har präglats av stora 

ekonomiska underskott. I och med att affärsplanen inte har gjorts tillgänglig för 

ledamöterna i kommunfullmäktige är det omöjligt för kommunfullmäktige att 

göra en risk- och lönsamhetsbedömning rörande affärsplanens olika föreslagna 

investeringar. Enligt Huddinge kommuns ekonomistyrningsprinciper behöver 

ett beslut ändå fattas i kommunfullmäktige, men istället för ett beslut om ett 

uppdrag till Huddinge Samhällsfastigheter att genomföra affärsplanens 

investeringar föreslår vi att kommunfullmäktige ger Huddinge 

Samhällsfastigheters styrelsemandat att besluta om investeringarna utifrån en 

risk- och lönsamhetsbedömning. Investeringsramen är, precis som i 

förvaltningens förslag, 29 miljoner kronor under åren 2024–2026, men bolaget 

är inte ålagt att investera hela detta belopp om vissa föreslagna investeringar 

innebär för höga risker eller för lågt förväntat resultat i förhållande till satsat 

kapital. 

Långsiktigt anser vi inte att det är rimligt att investeringar i uthyrningsstugor 

eller kommersiell restaurangverksamhet ska konkurrera med nödvändiga 

investeringar i kommunal kärnverksamhet som skola, förskola eller 

äldreomsorg. Det är varken bra för Flottsbro eller för kommunen. Vi vill därför 

se en lösning för Flottsbro där såväl drift som investeringar läggs ut på en 

extern part, till exempel i form av ett arrendeavtal med en skicklig 

branschaktör. Vi föreslår att bolaget får i uppdrag att återkomma till 

kommunstyrelsen med förslag på detta. 

Beträffande SRV Återvinnings uppdrag att utreda framtida möjlighet till 

lokalisering av återvinningscentral kan vi inte förstå hur någon kan anse det 

slutfört. Trots att Huddinge är den största kommunen i SRV Återvinnings 

område finns fortfarande bara en enda återvinningscentral i kommunen, i 

Trångsund. För alla som bor i kommunens centrala och västra delar är det 

fortfarande orimligt långt till närmaste återvinningscentral. Inte förrän SRV 

Återvinning presenterar en hållbar plan för hur de ska åtgärda detta problem 

kan vi anse uppdraget slutfört. 

Karl Henriksson (KD) 

Carl Otto Engberg (L) 
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RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

Ärende 34 Prövning av om bolagens verksamhet 2023 varit 
förenlig med det fastställda kommunala ändamålet samt 
uppföljning av uppdrag i de helägda bolagens ägardirektiv 

SRV Återvinning AB 

Det S-ledda styret avslutar nu uppdraget om att anlägga en ny 
återvinningscentral i Huddinge som skulle ersätta den som tidigare fanns i 
Flemingsberg. ÅVC Flemingsberg var tvungen att stängas då 
Tvärförbindelse Södertörn ska dras där.  

I samband med nedläggningen förhandlade vi moderater fram ett uppdrag i 
ägardirektiven till det delägda bolaget SRV om att en ny ÅVC skulle 
anläggas i Huddinge kommun för att ersätta den som skulle stängas. Trots 
att det fortfarande inte finns en ny anläggning i Huddinge, eller numera ens 
några planer på att ersätta den, avslutar Socialdemokraterna uppdraget. Att 
få till ett nytt uppdrag om en ny återvinningscentral i Huddinge är mycket 
osannolikt.  

Socialdemokraterna behöver komma ihåg att de representerar 
Huddingebornas intressen i de delägda bolagen. Inga andra kommuner 
kommer kämpa för bättre sorteringsmöjligheter i Huddinge. Det här beslutet 
innebär försämrade möjligheter för Huddingeborna att bli av med sitt avfall. 

Huddinge Samhällsfastigheter AB 

Huddinge samhällsfastigheters uppdrag är att tillhandahålla ändamålsenliga 
och kostnadseffektiva lokaler till kommunens olika verksamheter. Bolaget 
hanterar bland annat kommunens äldreboenden, skolor och kontorslokaler. I 
det här ärendet får de också i uppdrag att investera i glamorösa campingtält i 
Flottsbro.  

Att göra investeringar innebär också att ta risker. I det här fallet är det alla 
som är verksamma i kommunens verksamheter som tar risker för detta 
glamorösa campingprojekt.  

Flottsbro är en unik plats och på många sätt en tillgång för kommunen. Vi 
hade hellre sett att en privat aktör fick chansen att utveckla området.  På 
flera platser i landet bedriver privata aktörer liknande typer av verksamhet. 
Det är inte en kommunal kärnverksamhet att tillhandahålla glamorösa 
campingtält. Att ta risker och investera i något som är så långt ifrån det 
kommunala kärnuppdraget, särskilt i den oroliga tid vi lever i, är oansvarigt 
och olyckligt.  
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